



- 首页
- 期刊介绍
- 基本信息
- 编委会
- 编辑团队
- 期刊荣誉
- 收录一览
- 征稿简则
- 作者中心
- 编辑中心
- 订阅指南
- 联系我们
- English

吉首大学学报自然科学版 » 2011, Vol. 32 » Issue (3): 14-18 DOI:

数学 [最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#) [« Previous Articles](#) | [Next Articles »»](#)

位势可变号的二阶自伴差分系统的同宿轨道

(1. 吉首大学数学与计算机科学学院, 湖南 吉首 416000; 2. 中南大学数学科学与计算技术学院, 湖南 长沙 410083)

Homoclinic Orbits for Second Order Self-Adjoint Difference System with a Change of Sign in the Potential

(1. Department of Mathematics and Computer Science, Jishou University, Jishou 416000, Hunan China; 2. School of Mathematical Sciences and Computing Technology, Central South University, Changsha 410083, China)

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: [PDF \(247 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#) 输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#) [青景资料](#)

摘要 研究了一类二阶自伴差分系统——非平凡同宿轨道的存在性问题. 在位势满足超线性条件下, 利用山路引理和对称山路引理, 得到了位势非周期且可变号的情形下系统同宿轨道的存在性结果.

关键词: 同宿轨道 差分系统 山路引理

Abstract: The authors we study the existence of nontrivial homoclinic orbits of the second self-adjoint difference system $\Delta^2 u(t-1)-q(t)u(t)+ V(t,u(t))=0, t \in \mathbb{Z}, u \in \mathbb{R}^m$. Under superquadratic conditions, by using the Mountain Pass Theorem and the Symmetric Mountain Pass Theorem, some existence theorems are established for the existence of homoclinic orbits for the above nonautonomous Hamiltonian systems with a change of sign in the potential.

Key words: homoclinic orbits difference system Mountain Pass Theorem

服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 何小飞
- ▶ 陈鹏

引用本文:

何小飞, 陈鹏. 位势可变号的二阶自伴差分系统的同宿轨道[J]. 吉首大学学报自然科学版, 2011, 32(3): 14-18.

HE Xiao-Fei, CHEN Peng. Homoclinic Orbits for Second Order Self-Adjoint Difference System with a Change of Sign in the Potential[J]. Journal of Jishou University (Natural Sciences Edit), 2011, 32(3): 14-18.

[1] GUO Zhi-ming, YU Jian-she. The Existence of Periodic and Subharmonic Solutions of Subquadratic Second Order Difference Equations [J]. J. London Math. Soc., 2003, 68(2): 419-430.

[2] GUO Zhi-ming, YU Jian-she. The Existence of Periodic and Subharmonic Solutions for Second Order Superlinear Difference Equations [J]. Sci. China Ser. A, 2003, 33: 226-235.

[3] GUO Zhi-ming, YU Jian-she. The Existence of Periodic and Subharmonic Solutions of Subquadratic Second-Order Superlinear Difference Equations [J]. Journal of London Mathematical Society, 2003, 68: 419-430.

[4] MA Man-jun, GUO Zhi-ming. Homoclinic Orbits for Second Order Self-Adjoint Difference Equations [J]. Journal of Mathematical Analysis and Applications, 2006, 323: 513-521.

[5] MA Man-jun, GUO Zhi-ming. Homoclinic Orbits and Subharmonics for Second Order Difference Equations [J]. Nonlinear Analysis, 2007, 67: 1 737-1 745.

[6] YU Jian-she, GUO Zhi-ming, ZOU Xing-fu. Positive Periodic Solutions of Second Order Self-Adjoint Difference Equations [J]. J. London Math. Soc., 2005, 71(2): 146-160.

[7] YU Jian-she, DENG Xiao-qing. Periodic Solutions of a Discrete Hamiltonian System with a Change of Sign in the Potential [J]. J. Math. Anal. Appl. 2006, 324: 1 737-1 745.

- [8] LI Cheng-yue.Homoclinic orbits of Superquadratic Hamiltonian Systems Non-Periodicity with Changable Potential Sign [J].Journal of Qufu Normal University,2004,30(1):21-26.
- [9] RABINOWITZ P H.Minimax Methods in Critical Point Theory with Applications to Differential Equations [M].CBMS AMS,Providence,1986.

没有找到本文相关文献

版权所有 © 2012《吉首大学学报（自然科学版）》编辑部

通讯地址：湖南省吉首市人民南路120号《吉首大学学报》编辑部 邮编：416000

电话传真：0743-8563684 E-mail：xb8563684@163.com 办公QQ：1944107525

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持：support@magtech.com.cn